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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
Graag vraag ik aandacht voor de brief van de Spekzullekes die naar het college is gestuurd, en waar de 
fractievoorzitters ook een afschrift van hebben ontvangen. 
Ik wil het college oproepen de raad te informeren over de precieze redenen van de veranderingen in de 
regels wat betreft het plaatsen van borden, en hoe men tot de verdeling is gekomen zoals die er thans is. 
Ik vraag het college dit spoedig ter hand te nemen. Het carnavalsseizoen is immers al begonnen! 
Overigens krijg ik van meerdere verenigingen opmerkingen over de nieuwe regels. 
 
Met vriendelijke groet, 
Erik de Vries 
fractievoorzitter SP Helmond 
 
Bijlage 
De Helmondse carnavalsvereniging De Spekzullekes voelt zich door het beleid van het Helmonds gemeentebestuur "van de 
regen in de drup" terechtgekomen.  
Wat is er precies aan de hand?  
 
Al vele jaren lang plaatsen de Helmondse carnavalsverenigingen rond het carnavalsseizoen aankondigingsborden langs de 
toegangswegen van de wijken waarin de betreffende verenigingen actief zijn. Dit hoort bij de carnavalscultuur zoals je die 
overal in de steden en dorpen in Brabant en Limburg tegenkomt. De eigen uitgangspunten die De Spekzullekes hierbij 
hanteren zijn dat de borden er representatief en verzorgd uit moeten zien. Daarnaast mogen ze niet op onveilige plekken 
neergezet worden en mogen ze slechts 14 dagen voor de eerste, op het bord genoemde activiteit, geplaatst worden en 
moeten ze op de woensdag na carnaval weer verwijderd zijn.  
Afgelopen jaar ging het mis omdat De Spekzullekes via een wijkvereniging de sommatie kreeg om de aldaar geplaatste borden 
direct te verwijderen. Er was (zonder overleg met en zonder informeren van De Spekzullekes) besloten dat het plaatsen van 
aankondigingsborden in een wijk waar de gemeente "wijkborden" heeft geplaatst niet langer toe te staan. De Spekzullekes 
hebben hiertegen toen bezwaar aangetekend. Naar aanleiding van deze polemiek tussen het bestuur van de wijkraad en De 
Spekzullekes had de gemeente besloten om het plaatsen van de borden in deze wijk voor het afgelopen jaar nog toe te staan, 
maar voor het volgende jaar moest er een "passende" oplossing zijn voor heel Helmond.  
De Spekzullekes hebben samen met enkele andere Helmondse Carnavalsverenigingen een brief naar de gemeente gestuurd 
met het verzoek om het plaatsen van de aankondigingsborden toe te staan met de volgende motivatie:  
• Het plaatsen van een groot aantal activiteiten, in een beperkte tijdspanne (de carnavalsperiode), op de geplaatste wijkborden 

is gezien de beperkt beschikbare ruimte op de wijkborden niet mogelijk. Zeker niet, als er meerdere carnavalsverenigingen 
in de betreffende wijk(en) actief zijn;  

• Als De Spekzullekes jaarlijks de aankondigingsbordjes (voor de wijkborden) moeten laten maken voor de drie verschillende 
wijken waarin zij operationeel zijn, zou dat voor De Spekzullekes een onhaalbare financiële aderlating zijn;  

• Waarom zou Carnaval (als een belangrijke Brabantse cultuuruiting) niet dezelfde uitzondering mogen hebben als de politieke 
partijen tijdens een komende verkiezing, of Breedband Helmond of de Stiphoutse Wielerronde?  
• Doordat de borden bij de ingang van de wijken staan, is het voor ons een onmisbaar communicatiemiddel om onze 
wijkbewoners te attenderen op het komende Carnaval en de geplande activiteiten in het bijzonder.  

Tevens werd aangegeven dat we genegen waren om in overleg te treden om zodoende te komen tot een passende oplossing 
voor alle partijen.  
Het aangeboden overleg is er niet geweest. Wel een besluit van de gemeente. Het goede nieuws is dat de gemeente de 
carnavalsverenigingen nu toestaat aankondigingsborden te plaatsen, maar voor De Spekzullekes betekenen de nieuwe 
richtlijnen (brief 2011-00795 van de Gemeente Helmond) dat geen enkel bord meer geplaatst kan worden.  
Volgens de vernieuwde richtlijnen mag een Carnavalsvereniging maximaal twee borden plaatsen in de eigen wijk (De 
Spekzullekes zijn door de gemeente gekoppeld aan Rijpelberg) en de informatie op de borden moet betrekking hebben op 
activiteiten in de eigen wijk. De Spekzullekes hebben hun residentie in Brouwhuis en hebben hun leden in Brouwhuis, 
Rijpelberg en Dierdonk. Alle activiteiten (m.u.v. de vrijwillige activiteiten met de basisscholen en de seniorenvereniging) vinden 
plaats in Brouwhuis en daar mogen De Spekzullekes geen borden plaatsen. Ook in het toegewezen Rijpelberg niet want daar 
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hebben ze geen activiteiten. Ook Dierdonk (een wijk waar De Spekzullekes heel veel leden hebben) mag geen bord meer 
geplaatst worden.  
Wat voor De Spekzullekes ook onduidelijk is, is het gegeven dat ondanks de verleende toestemming tot het plaatsen van de 
borden er in die wijken waar wijkborden geplaatst zijn, overleg moet zijn met de betreffende wijkverenigingen. Over de reden 
en achtergronden van dit overleg wordt in de brief niet gerept.  
Ook is volgens De Spekzullekes onvoldoende nagedacht over de veiligheid, ondanks dat dit expliciet in de brief genoemd 
wordt. Volgens de nieuwe voorschriften mogen de borden maximaal 1 meter boven het maaiveld uitsteken. De Spekzullekes 
hebben hun representatieve borden bewust hoger geplaatst zodat het verkeer (dat zich toch echt op de grond bevindt) onder 
de borden door kan kijken.  
Ook de opmerking dat maximaal twee borden geplaatst mogen worden lijkt willekeurig gekozen. Alle wijken (Brouwhuis, 
Rijpelberg en Dierdonk) hebben drie centrale invalswegen. Om alle bewoners te kunnen bereiken is het plaatsen van drie 
borden noodzakelijk.  
Als De Spekzullekes hun borden zouden moeten aanpassen of niet zouden mogen plaatsen (de borden voor dit jaar zijn al 
weer gereed) zou dat een behoorlijk financieel verlies zijn.  
Samenvattend voelen De Spekzullekes zich ondanks de goede bedoelingen behoorlijk gemangeld door de Helmondse politiek. 
Het voelt zoals men wel eens meesmuilend sprak over het openbaar vervoer: het brengt je op tijdstippen, dat je niet kunt, naar 
plaatsen waar je niet wilt zijn!  
Wij hopen dat de Helmondse politiek zich toch nog eens over hun genomen standpunt wil buigen en zal terugkomen op hun 
genomen besluit.  

 
Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede. 
Geschiedenis 
2009:  In 2009 is er overleg met een aantal wijkraden (Brandevoort, Dierdonk en Stiphout) besloten dat in 

deze wijken wijkinformatieborden zouden worden geplaatst. Deze wijkinformatieborden zijn 
uitdrukkelijk bedoeld voor het aankondigen van wijkgerichte evenementen en activiteiten. 

2011: Begin 2011 hebben wij naar aanleiding van klachten van de wijkraad in met name Dierdonk 
geconstateerd dat er toch nog eigen borden van de carnavalsverenigingen werden geplaatst. Gelet 
op het feit dat de borden al sinds jaren werden gedoogd hebben wij alle verenigingen 
aangeschreven met het verzoek om vanaf 2012 geen borden meer in de openbare ruimte te 
plaatsen in wijken waar wijkinformatieborden aanwezig zijn (Brandevoort, Dierdonk en Stiphout).  

 
In oktober 2011 hebben wij besloten dat carnavalsverenigingen alleen in hun eigen wijk 
aankondigingsborden mogen plaatsen en daarbij een aantal spelregels te communiceren naar de 
carnavalsverenigingen. Inhoudelijk is bij deze spelregels zoveel mogelijk aansluiting gezocht bij de regels uit 
de APV voor het plaatsen van verwijsborden voor verkoop van seizoensgebonden producten in het 
buitengebied. De carnavalsverenigingen zijn hierover in november 2011 schriftelijk geïnformeerd.  
 
De Spekzullekes 
Naar aanleiding van deze brief heeft carnavalsvereniging de Spekzullekes een ‘noodkreet’ opgesteld omdat 
zij in meerdere wijken actief zijn en hun informatie niet kwijt zouden kunnen op het wijkinformatiebord in 
Dierdonk.  
In principe geldt dat de carnavalsverenigingen nergens borden mogen zetten, omdat de gemeente een 
concessie is aangegaan met een commerciële partij. Daarin heeft deze partij het exclusieve recht gekregen 
om evenementen aan te kondigen. Ook de activiteiten van de carnavalsverenigingen vallen hieronder. Bij 
uitzondering wordt deze vorm van aankondigingen door carnavalsverenigingen ‘gedoogd’.  
De residentie van de Spekzullekes zit in Brouwhuis, terwijl de oorsprong van die vereniging in Rijpelberg ligt 
en daar ook geen andere vereniging zit. Het is dan ook voor te stellen dat de Spekzullekes borden in 
Rijpelberg en Brouwhuis willen zetten. De borden in Dierdonk kunnen niet worden toegestaan omdat de 
wijkraad Dierdonk afspraken heeft met de Rampetampers”. De Spekzullekes zijn hierover mondeling 
geïnformeerd.  
Inmiddels is er in overleg met de wijkraad Dierdonk en de Spekzullekes een oplossing gevonden. 
 
Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond, 
de burgemeester,  de secretaris, 
drs. A.A.M. Jacobs.  A.A.M. Marneffe RA. 
 


